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PROTOKOLL	  
från	  

	   STYRELSEMÖTE	  	   	  
i	  

TULLINGEPARTIET,	  TUP	  
	   	  	  
Tid:  torsdag den 4 december 2014, 18.30–21.00 

Plats:  Konferensrummet på Medborgarkontoret i Tullinge.  

Närvarande:   Camilla Jägemalm, ordförande 

Anders Thorén  

Elisabet Thorén  

Klas Bovin 

Carl Widercrantz, POLSEK  

Bertil Rolf (del av tiden) 	  

  Rita Ilomäki  
   
  Kjell Sjöberg (inbjuden) 
 
Frånvarande:  Per Börjel     
  Christian Dalberg 
	  
	   	  	  
§1	   Mötets	  öppnande	  	  

Camilla	  öppnade	  mötet	  och	  hälsade	  deltagarna	  välkomna.	   
	  
§2	   Genomgång/godkännande	  av	  föregående	  protokoll	  från	  9	  oktober	  2014	  
	   Det	  fanns	  inga	  kommentarer	  till	  föregående	  protokoll.	  Protokollet	  från	  9	  oktober	  	  
	   2014	  godkändes.	  
	  
§3	   Kjell	  Sjöberg	  
	   Kjell	  Sjöberg	  var	  inbjuden	  för	  att	  presentera	  förslag	  på	  förbättringar	  av	  
	   Tullingepartiets	  kommunikation.	  Kjell	  presenterade	  en	  tjänst	  som	  heter	  ”Office	  365”.	  
	   Poängen	  med	  tjänsten	  är	  att	  nämndledamöter	  på	  ett	  säkrare	  sätt	  ska	  kunna	  dela	  filer



	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	   	  

2	  

	  

	   och	  tillsammans	  arbeta	  med	  dokument	  som	  är	  åtkomliga	  för	  alla.	  Syftet	  är	  att	  undvika
	   kommunikationsluckor	  genom	  att	  dela	  kalendrar	  och	  aktuella	  dokument	  utan	  att	  
	   behöva	  mejla	  dessa	  mellan	  varandra.	  Nackdelen	  är	  dock	  att	  många	  ledamöter	  inte	  ens	  
	   loggar	  in	  på	  den	  befintliga	  hemsidan.	  Det	  är	  svårt	  att	  motivera	  ledamöter	  att	  använda	  
	   den	  här	  typen	  av	  tjänster.	  
	  
	   Kjell	  berättade	  även	  om	  Botkyrka	  kommuns	  slarv/fusk	  med	  diarieföringen	  
	   (ankomstregistrering	  av	  mejl).	  Detta	  bör	  anmälas,	  men	  det	  är	  bättre	  om	  en	  
	   privatperson	  anmäler	  kommunen.	  Därför	  kommer	  Anders	  att	  kontakta	  en	  person	  vid
	   namn	  Eva	  Engberg	  som	  eventuellt	  är	  beredd	  att	  anmäla	  kommunen.	  	  
	  
	   Anders	  berättade	  senaste	  nytt	  om	  Ulfbergsgården.	  	  
	   	  	  
§4	   Nya	  förtroendevalda	  	  
	   Carl	  redogjorde	  för	  processen	  med	  nomineringar.	  Listan	  med	  personer	  presenterades	  
	   för	  styrelsen.	  
	  
	   Anders,	  Carl	  och	  Camilla	  har	  	  tillsammans	  lagt	  pusslet	  och	  några	  av	  utgångspunkterna	  
	   har	  varit	  följande:	  	  

• Den	  ledamot	  som	  har	  gjort	  ett	  bra	  jobb	  och	  vill	  vara	  kvar	  ska	  ha	  den	  
möjligheten.	  

• Aktivitet	  och	  engagemang	  i	  valrörelsen	  är	  meriterande.	  	  
• Relevant	  erfarenhet	  och	  sakkunskap	  är	  viktigt.	  	  
• Vi	  bör	  få	  in	  unga	  personer.	  	  

	  
	   Processen	  har	  varit	  enligt	  följande:	  	  

• Carl	  skickade	  ut	  mejl	  om	  alla	  nämndplatser.	  Allt	  utannonserades.	  	  
• Carl	  ringde	  till	  alla	  befintliga	  ledamöter	  med	  avsikt	  att	  så	  många	  som	  möjligt	  

skulle	  bli	  nöjda.	  	  
	  

Beslutades	  att	  ett	  introduktionsmöte	  för	  nya	  förtroendevalda	  ska	  hållas	  på	  Lida	  (8	  
februari).	  	  Mötet	  ska	  förslagsvis	  bestå	  av	  två	  delar:	  	  

• Inspirerande	  föreläsning	  ”hur	  man	  lyckas	  som	  lokalt	  parti”.	  
• Presentation	  av	  nya	  ledamöter	  –	  få	  ett	  ansikte	  på	  kollegor.	  Praktisk	  

information	  och	  strategi	  inför	  nämndarbetet.	  	  
	  
Kostanden	  för	  evenemanget	  (halvdags	  konferenspaket)	  blir	  320:-‐/pers	  inkl	  lokal	  
(exklusive	  moms).	  Följande	  ingår:	  
Förmiddagskaffe/te	  med	  smörgås	  alt.	  eftermiddags	  kaffe/te	  med	  kaka.	  
Konferenslunch	  serveras	  med	  sallad,	  hembakat	  bröd,	  dryck	  och	  kaffe	  	  
	  

	   Kommunen	  kommer	  även	  att	  ha	  en	  egen	  kommunövergripande
	   introduktionsutbildning.	  Den	  var	  planerad	  att	  genomföras	  på	  två	  helger,	  	  7-‐8	  
	   respektive	  14-‐15	  februari.	  Utbildningen	  är	  dock	  framflyttad	  till	  efter	  nyvalet.	  	  
	  
	   Den	  kommunövergripande	  utbildningen	  syftar	  till	  att	  ge	  alla	  förtroendevalda	  i	  
	   Botkyrka	  grundläggande	  kunskap	  om:	  

• Botkyrka	  som	  plats.	  
• 	  Aktuell	  lagstiftning,	  bland	  annat	  kommunallagen	  och	  offentlighetsprincipen.	  
• Personuppgiftslagen.	  
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• Kommunens	  roll	  i	  samhället,	  hur	  kommunorganisationen	  fungerar,	  samt	  om	  
kommunala	  ansvarsområden	  i	  relation	  till	  landsting	  och	  staten.	  

• De	  förtroendevaldas	  roll	  i	  kommunfullmäktige,	  kommunstyrelsen,	  nämnderna,	  
beredningar,	  i	  revision	  och	  i	  dialogforum.	  Denna	  del	  kommer	  också	  att	  
omfatta	  rollfördelningen	  mellan	  förtroendevalda	  och	  tjänstemän.	  De	  
förtroendevaldas	  roll	  som	  ”ambassadörer”	  i	  mötet	  med	  medborgare,	  
organisationer	  och	  näringsliv	  ingår	  också.	  

• Kommunens	  ekonomi	  och	  styrsystem	  inklusive	  ”En	  hållbart	  Botkyrka”.	  	  
• 	  Kommunen	  som	  arbetsgivare.	  
• 	  Sammanträdesordning	  och	  mötesteknik,	  samt	  arbetskultur	  där	  frågor	  som	  

antidiskriminering	  och	  härskartekniker	  behandlas.	  
• 	  Praktisk	  information,	  till	  exempel	  redovisning	  av	  arbetstider	  och	  

arvodesregler.	  
	  	  
Kommunen	  kommer	  även	  att	  genomföra	  en	  mer	  nämndspecifik	  utbildning	  som	  ska	  
omfatta	  följande:	  	  

• Grundläggande	  kunskap	  om	  nämndens	  ansvarsområde	  och	  organisation	  inklusive	  
speciallagstiftning.	  

• Rollfördelning	  mellan	  nämnd	  och	  förvaltning.	  
• 	  Nämndens	  årscykel.	  
• 	  Reglemente	  rörande	  ersättning	  till	  förtroendevalda.	  
• Delegation	  av	  beslutanderätt.	  
• Nämndens	  arbetsformer:	  rollfördelning,	  förväntningar	  på	  den	  enskilde	  som	  

förtroendevald,	  arbetskultur,	  sammanträdesteknik,	  möteshandlingar	  med	  mera.	  
• Dokumenthantering.	  
• Personuppgiftslagen.	  
• Praktiska	  frågor:	  kontaktuppgifter,	  tillträde	  till	  kommunhuset	  på	  kvällstid,	  anmälan	  

om	  frånvaro	  med	  mera.	  	  
	   	  
§5	   Strategi	  mandatperioden	  2015-‐2018.	  
	   Diskuterades	  hur	  vi	  ska	  utveckla	  arbetet	  i	  nämnder	  och	  fullmäktige.	  Carl	  föreslår	  
	   följande	  upplägg:	  
	   1,	  Fokus	  på	  Tullinge	  egen	  kommun.	  
	   	   -‐	  Allt	  vi	  skriver	  och	  gör	  bör	  relatera	  till	  huvudmålet.	  	  
	  
	   2,	  Blockpolitiskt	  oberoende.	  	  

-‐ Information	  till	  nya	  förtroendevalda	  om	  detta.	  	  
	  
	   3,	  Enhetlig	  politik	  för	  hur	  vi	  ska	  agera	  i	  nämnderna.	  
	   	   -‐	  Skapa	  ett	  organisationsschema	  som	  syftar	  till	  att	  sammankoppla	  
	   	   nämndledamöter	  och	  KF-‐ledamöter.	  Tanken	  är	  att	  KF-‐ledamöter	  
	   	   ska	  olika	  ansvarsområden	  och	  då	  ha	  en	  tät	  kontakt	  med	  	  
	   	   nämndledamöterna.	  Fullmäktigeledamöterna	  ska	  hållas	  uppdaterade	  
	   	   kring	  sina	  frågor	  för	  att	  kunna	  agera	  kraftfullt	  i	  Fullmäktige.	  
	  
§6	   Information	  –	  rapporter	  från	  grupperna	  	  	  

a) Hemsidan.	  
Anders	  berättade	  om	  arbetet	  med	  att	  stoppa	  ”robotmedlemmar”	  d.v.s.	  program	  som	  
spammar.	  	  
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Tullingekommun.se	  måste	  uppdateras	  med	  fiktiva	  namn.	  En	  del	  har	  trott	  att	  
Tullingekommun.se	  är	  på	  riktigt.	  	  
	  
b) Kommunikation	  –	  Media	  	  	  
Elisabet	  berättade	  om	  den	  senaste	  uppmärksamheten	  i	  media,	  bland	  annat	  Jens	  
Jenslins	  insändare.	  	  
	  
Bertil	  och	  Carl	  berättade	  om	  sitt	  besök	  hos	  rektorn	  på	  Falkbergsskolan.	  
	  
Botkyrkas	  strategi	  är	  sannolikt	  att	  släta	  ut	  Tullinge	  till	  en	  del	  av	  Botkyrka.	  För	  att	  
bemöta	  detta	  måste	  vi	  kraftsamla	  och	  bli	  tuffare.	  Vi	  bör	  t	  ex	  trycka	  upp	  affischer	  
angående	  hur	  många	  Tullingebor	  som	  vill	  ha	  en	  egen	  kommun.	  Vi	  bör	  även	  dela	  ut	  
flygblad	  till	  Tullingeborna.	  	  
	  
c) Ekonomi	  –	  Budget	  –	  medlemmar,	  Facebook	  

	   Klas	  redogjorde	  för	  ekonomin,	  se	  utdelat	  papper.	  TUP	  är	  skyldiga	  pengar	  till	  Klas.	  	  
	  
	   Anders	  skriver	  till	  kommundirektören	  angående	  utbetalningen	  av	  partibidrag.	  Enligt	  
	   uppgift	  kommer	  partibidraget	  att	  betalas	  ut	  senare	  än	  vanligt.	  	  
	  

d) Den	  andra	  vägen	  	  
Lokala	  partier	  planerar	  att	  gå	  ihop	  för	  att	  driva	  på	  arbetet	  med	  större	  
infrastrukturprojekt.	  	  

	   	  
§7	   Information	  från	  POLSEK	  (Carl)	   	  
	   Carl	  redogjorde	  för	  senaste	  nytt	  från	  KS/KF.	  	  Debatten	  om	  Tullinge	  egen	  kommun	  gick
	   som	  förväntat	  -‐	  TUP	  gjorde	  en	  stark	  insats.	  Alla	  i	  styrelsen	  bör	  se	  debatten	  på	  
	   Botkyrkas	  webb-‐tv.	  	  
	  
	   Ettårsplanen	  behandlas	  i	  KF	  den18	  december.	  Vi	  måste	  förhålla	  oss	  till	  det	  rådande	  
	   läget	  i	  svensk	  politik.	  Det	  är	  inte	  ansvarsfullt	  att	  ha	  för	  stora	  satsningar	  utanför	  
	   ramarna.	  Carl	  utformar	  ettårsplanen.	  	  	  
	  
	   Fördelning	  av	  platser	  i	  Dialogforum	  har	  genomförts	  .	  TUP	  får	  en	  plats	  i	  alla	  dialogforum	  
	   förutom	  Tumba.	  
	  
	   Idéhuset	  diskuterades.	  Carl	  har	  skrivit	  ett	  brev	  till	  de	  närboende	  med	  uppmaning	  att	  
	   lämna	  in	  synpunkter	  på	  det	  befintliga	  förslaget.	  Beslutades	  att	  vi	  ska	  bilda	  opinion	  
	   (hetsa	  upp	  folk)	  angående	  idéhuset	  innan	  vi	  eventuellt	  genomför	  en	  
	   opinionsundersökning.	  Carl	  redogjorde	  för	  olika	  alternativ,	  bland	  annat	  följande:	  
	  
	   Novus:	  
	   500	  intervjuer	  	   	   1000	  intervjuer	  
	   3	  frågor	  =	  33	  000	  SEK	   	   3	  frågor	  =	  49	  000	  SEK	  
	   5	  frågor	  =	  43	  000	  SEK	   	   5	  frågor	  =	  69	  000	  SEK	  
	  
	   Markör:	  
	   	  500	  intervjuer:	  41	  500	  SEK	   	   1	  000	  intervjuer:	  68	  750	  SEK	  	  	  
	  
§8	   Rapport	  från	  möten/besök/event	  	  	  	  
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	   Medlemsmötet	  i	  Falkbergsskolan	  utvärderades.	  Det	  var	  ett	  uppskattat	  möte.	  
	   Förslag	  till	  förbättring	  är	  att	  anlita	  en	  moderator	  som	  styr	  upp	  diskussioner	  som	  spårar
	   ur.	  
	   	  
	   Tullinge	  julmarknad	  blev	  riktigt	  lyckad	  med	  –	  många	  bra	  diskussioner	  
	     
§9	   Övriga	  ärenden	  	   	  
	   "Pejl	  på	  Botkyrka"	  ges	  numera	  ut	  som	  en	  bilaga	  till	  Södra	  Sidan.	  Problemet	  är	  dock	  att	  
	   Södra	  Sidan	  inte	  distribueras	  till	  alla	  hushåll.	  Information	  bör	  nå	  ALLA	  hushåll	  för	  att	  
	   uppfylla	  kommunens	  demokratiska	  målsättning.	  Kommunen	  ska	  tillskrivas	  angående	  
	   detta.	  	  
	  
	   Beslutades	  att	  5000	  kr	  (pengar	  från	  kyrkan)	  ska	  gå	  till	  middag	  för	  styrelsen.	  	  
	  
§10	   Nästa	  möte/Avslutning	  	  
	   Nästa	  möte	  föreslås	  till	  torsdagen	  den	  15	  januari,	  kl	  18:30	  på	  Medborgarkontoret.	  	  
	  
	  
	  

Vid	  protokollet	  	   	   	   Justeras	  	  

	   	  

	   Carl	  Widercrantz	  	   	   	   Camilla	  Jägemalm	  
	   	  	  	  
	  

	   	  

	  


